
 
 2019 אוגוסטתשע"ט ה אב 112גליון 

 

 טו באב מצויין ביהדות כמועד בסימן פיוס ונחמה עם ישראל.
המשנה במסכת תענית מתארת את טו באב בימי קדם, כיום שבו בנות ירושלים היו 
לובשות בגדי לבן שאולים, כדי שלא לבייש את מי שאין לה בגד ויוצאות לרקוד 

 .בכרמים למצוא שידוך

 קובי אפללוה/ לי לאשוהיית 
 

 והיית לי לאישה, כפרח אור בשדותי
 ונצרתי את יופייך במחשבותי

 וחיזקת בי כל חולשה
 ועוצמת תחושה, זמן והרגשה

 והיית לי לאישה
 ומצאת בי אמונה, דרך ובינה

 רגש הבנה, חסד ושכינה
 

 כי אחרי ככלות הכול איתך עולה השמש,
 מה אומר איני יכול כשנעור הרגש,

 היית איתי, בליבי שמרתיבי בלי
 וידעתי מהותי כשקראתי לך אשתי

 
 
 

 והיית לי לאישה, עזר כנגדי
 ואמצתי את ידך כשהלכת שם לצידי

 והרגש שתהה, במשב כמיהה
 נח ואז גאה כשהיית לי למראה

 לתקווהונטעת בי אהבה, בית 
 נחת וקרבה והיית לי התשובה

 
כי אחרי ככלות הכל...

  



 
יופיע לקראת ערב ראש השנה תש"פ.  בקיבוץ כפר מנחםהגיליון הבא של 

 חברים מוזמנים לשתף כיצד הם רואים את השנה החולפת ומה יהיו הנושאים
 על סדר היום בשנה המתחדשת.

 
 

 יהודית אפרתי                                                                                    

 

דחיפות לפני לפעול ולהתעורר במזמינה את כולנו 
 האסון הבא.

 אל תגידו לא ידעתי, לא שמעתי!!
  
  

  הכניסה לבית ספר האלה באזורמוקד ועיקר הבעיה של בטיחות 
  

 היא לא ההורים אלה מתווה הכביש והנטל התעבורתי שלא תואם את מצב השטח !!!
 התראתי לא מעט פעמים ואף הייתי במועצה בעניין.

 בכביש צר זה!!! וייסעים ות שאוטובוסלא יכול להי
 

 התאונה הבאה היא רק עניין של זמן.
 

זה בתוך שכונת  אזורזה פשוט לא חוקי, ולא אחראי, ולא בטיחותי, הנטל התחבורתי שנעשה סביב 

מאות  לתוכו...מס' פעמים ביום.  המגורים ובמעבר חציה שבו כל ילדי כפר מנחם מתנקזים
 ירים....משפחות עם ילדים צע  של

 כביש ולהבערת צמיגים...אם זה היה קורה במקום אחר ....כבר מזמן היינו עדים לחסימת 
 זה פשוט סכנת נפשות.

 כן ! כן! גם התנהגות ההורים והנוסעים מסביב!! כי התכנון לקוי מאוד!! ובו יש לטפל מיידית.
  

 יש להביא בודק בטיחות תעבורתית ולשנות לאלתר את מתווה הכביש !
 בר.. מקווה שלא נצטרך לחכות לאסון הבא כי בידנו הד  מוכנה לעזור ולפעול

 כדאי ורצוי לעלות מדרגה במחאה רצינית ואחראית בכביש הכניסה לביה"ס ה"אלה".
מסתבר שגם קיבלנו אסמכתא ממהנדס תעבורתי שיש צדק לעניין וכביש זה לא יאושר 

 כעורק תחבורתי לבית הספר ה"אלה".
 סלהיכנלא לאפשר לאוטובוסים  ובאחריותנואת התחבורה  ועצה להסדירבאחריות המ 

  למקום צר זה שבו מתרוצצים מאות ילדים צעירים והורים.
 

 אורנה תל אור
 חברת קיבוץ מאוד מודאגת

 
  



 9.20112.06 – מזכירות וטוקולרפ
9201/11 

, לזרקביץ, וידי שקד אורנה תל אור, לילי, זאבי רוזנר, עמית ארגוב, מעיין שינדלר :נוכחים
 .רייטרצביה 

 תמיר סלע. ,מתן לפידות, יגאל קליין :חסרים
 .עידן קריסטל :משקיף

 

 על סדר היום:
 אישור סדר יום .א
 25.05.19 –אישור פרוטוקול  .ב
 )מוזמנת: אורית אוזן זלינגר( :חיים ומיטל יפרחקבלה לחברות  .ג
 (ן: דודקה)מוזמם ערעור על החלטת מזכירות בעניין תשלומי תשתיות של נקלטי .ד

 )מוזמן: יעד ביטנר(  ביצוע – 2018תקציב קהילה  .ה
 

 אושר   - 29.5.19פרוטוקול  .א
 ת משפחת יפרח : וקבלה לחבר .ב

אוזן הציגה את התהליך שהמשפחה עברה וועדת קליטה ממליצה לקבלם  אורית זלינגר
 לחברות.
 הוחלט: 

ור לאישור שיחת המזכירות מקבלת את המלצת וועדת קליטה והקבלה לחברות תעב
 הקיבוץ.   
 !בהצלחה

 ם:ערעור על החלטת מזכירות בעניין תשלומי תשתיות של נקלטי .ג
כירות בקשה להפחית את התשלומים עלתה על סדר יומה של המז 15.5.19בתאריך 

 הנדרשים מהנקלטים, בגין תשתיות ובעצם להשיטם על כלל הנקלטים, ובסכום מופחת.
קשה להשיט את שה. המזכירות לא קבלה את הבהמזכירות קבלה חלקית את הבק

התשלום על כלל הנקלטים, אלא להשאיר את המצב כמו שהוא, אך קבלה את הבקשה 
 קטין את הסכום הנגבה.לבדוק את האפשרות לה

דודקה מבקש לערער על ההחלטה, המשאירה את ההחלטה הקיימת, האומרת שרק 
 ם אלו שצריכים לשלם עבור תשתיות. נקלטים לדירות קהילה, ונקלטים למגרש לבניה, ה

 דיון :
אינן שונות מהדיון הקודם ובעצם בקשת דודקה הינה לבחון  הסיבות שהעלה דודקה

 מחדש את ההחלטה על בסיס אותן סיבות.
 הוחלט :

 ולא לשנותה. 15.5.19להשאיר את ההחלטה הקודמת, מישיבת מזכירות מיום 
 ביצוע – 2018תקציב קהילה  .ד

 .2018את ביצוע תקציב קהילה יג הצ יעד ביטנר
ענפי מרפאת שיניים, שכ"ד קהילה )תיירות( והמוסך מראים גידול בהכנסות ביחס 

 .2017לתוכנית וביחס לשנת 
פחות  - הבריכה מציגה פעילות ללא רווח, המצריכה להיערך לשינוי בדפוסי רכישת מנויים

היא, מרכיב גילאי  ערתמשומשפחות רוכשות מנויים ביחס לשנים קודמות, והסיבה ה
 הילדים בתא המשפחתי, שהולך ומתבגר. 

 , עד כמעט פעילות ללא גרעון.2017החשמליה צמצמה את הגרעון ביחס לשנת 
פרק אנרגיה ותשתיות הכולל את הנוי, רשת המים ומשק החום )מכון קיטור(, מראה על 

ולה על תוצאות גד פעהגידול בהוצאות, בעיקר בגלל מכון הקיטור, למחיר המזוט יש הש
 הפעילות.

פרק הרווחה הכולל את המרפאה, פריפריה, בית הדר, וסבסוד מרפאת שיניים מראה 
. יחד עם 2017בסך הכול הוצאה הפחותה מההוצאה על פי התכנית וגם מהוצאה בשנת 

. כאן המקום להגיד 2017זאת, ההוצאה על בית הדר גדלה ביחס לתוכנית וביחס לביצוע 
אור, ועובדי המרפאה על השירות המסור והטוב ומתן מענה לחברי גל ריתתודה לאו

 הקיבוץ במסגרת התקציב הנתון.



לעומת התוכנית, ₪ אלפי  846התקציב השוטף של הקהילה הסתיים בעודף של 
 ₪.אלפי  479שהשאיר עודף של  2017וביצוע ₪ אלפי  550שהשאירה עודף של 

ותרומתם לקהילה ותודה לעובדי הנהלת תם בודתודה למנהלי הענפים והפעילויות על ע
 החשבונות שעמלו והכינו את הצגת התקציב.

 הוחלט :
 .2018המזכירות מאשרת תקציב  .1
 . 2018המזכירות תדון בעודף התקציבי שנותר בשנת  .2
 

 זאבי רוזנר רשם:
 
 

   26.6.19 – מזכירות וטוקולרפ
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צביה אורנה תל אור, לילי לזרקביץ, וידי שקד, , רמעיין שינדלזאבי רוזנר, עמית ארגוב,  :נוכחים
 , מתן לפידות, יגאל קליין.רייטר

 תמיר סלע. : חסר
 .עידן קריסטל :משקיף

 

 על סדר היום:
 אישור סדר יום .א
 )מוזמן: ארנון לפידות( תהליך השיוך  .ב
 )מוזמנת: נעמי כהן( מרפאת שיניים –דיווח תקופתי  .ג
 ן(אור טלי :)מוזמנת מכבסה –דיווח תקופתי  .ד

 

 תהליך השיוך: .א
הציג את תהליך השיוך ומה הם החסמים על מנת להתקדם לצורך הגשת ה"תיק"  ארנון

 לרשות מקרקעי ישראל. 
נכון לעכשיו, הדבר היחידי שחסר להגשת התיק, אלו המפות של אזור המגורים בכפר מנחם, 

מובן רשאי לשייך מבונים ומגרשים אותם ברצון הקיבוץ לשייך, וכהכוללות סימון מגרשים 
 מ"ר ועוד. 55מבונים עד  מבחינת ייעוד הקרקע, מגרשים

השינויים במיקום מגרשים, גודלם וכיוונם גורר מדידה ועדכון מפות, דבר המצריך זמן. אנחנו 
לוועדה המקומית בישורת האחרונה, בתקווה לסיים זאת עד סוף אוגוסט וניתן יהיה להגיש 

 לאישור.
 את שינייםמרפ –דיווח תקופתי   .ב

מנהלת מרפאת השיניים, הסבירה את אופי מרפאת השיניים, צורת העבודה, מי  – נעמי כהן
הם הקהלים וכיצד לאט לאט, אבל בדרך בטוחה נבנים למרפאה, בעזרת רופאי השיניים, 

בר מביא חבר", את יכולות קהלים שחוזרים לטיפולים ומעבירים מפה לאוזן, בשיטת "ח
ירות, המרפאה ונות בעזרת תקציב השקעות המאושר על ידי המזכהמרפאה. בשנים האחר

 משדרגת את המראה שלה והמקום יותר ויותר ידידותי ללקוחות.
 דיון:

הייתה התייחסות לימי הפעילות ולשעות הפתיחה והוסבר שכרגע במצבת כוח האדם הקיימת 
בניית מערך  פר הלקוחות. בנוסף, הוסבר שיש מקום לחשוב עליהיה קשה להגדיל את מס

 ים ובכלל, להחליף את נעמי בעבודתה כמנהלת המרפאה.ניהול חלופי שיכול במצבים מסוימ
 סיכום :

המזכירות מוקירה את עבודת המרפאה ובמיוחד את עבודתה המסורה של נעמי כמנהלת 
 רונות בתקציב השוטף של הקהילה.המרפאה ומברכת על התוצאות, המשתקפות בשנים האח

  



 :מכבסה –תי דיווח תקופ .ג
 טון לחודש  1.6המכבסה מספקת שירותים לחברי כפר מנחם בסדרי גודל של  רקע:

טון לחודש. ההכנסות החודשיות בממוצע עומדות  0.6ולחיצוניים )תושבים וכו'( סדרי גודל של 
 ₪. 95,000-שנתי של כאלפי שקלים. המכבסה מתנהלת בגרעון  13.5על 

פקידים והקושי כיב כוח האדם במכבסה, חלוקת התטלי הסבירה את צורת העבודה ומר
בעבודה. טלי רואה עצמה כמנהלת את פעילות המכבסה )בית הלבוש( ולא תמיד כך 
מתנהלים הדברים במוסדות השונים של הקיבוץ. כמו כן, טלי רואה שיש פוטנציאל להרחיב 

 דורש התייחסות למרכיב כוח האדם. את ההכנסות והדבר
 דיון:

א רואה בטלי את מי שמנהלת את המקום ועליה האחריות לפעילות בירה, כי היהמזכירות הס
המקום, בעזרת מנהל הקהילה. כמנהלת עליה לשאוף לשיפור המצב העסקי של המקום ואם 

 צריך עזרה בייעוץ, כוח אדם ובכלל יש לה כתובת לכך.
דר גודל שכזה. אין א יכול לקבל פעילות עם אופי כזה, המסתיים בגרעון בסקיבוץ כפר מנחם ל

 המאפשרת גרעון כזה. לראות במכבסה סוג של ערבות הדדית
 הוחלט :

ובסיומן  תתקיים פגישה עם טלי בה ימופו הבעיות ויוצמד לטלי ייעוץ מקצועי לתקופה קצובה
 תתקבלנה החלטות.

 
 זאבי רוזנר        רשם:

 
 

 שלום רב,
 

זקות כפר מנחם חות הכספיים של אחאושרו הדו 28.7.19-בשיחת הקבוץ שנערכה בתאריך ה
 להלן עיקרי התוצאות: 2018וקבוץ כפר מנחם לשנת 

 

)התאגיד שמרכז בתוכו את הפעילויות העסקיות של הקבוץ וכולל בין  -אחזקות כפר מנחם 
 לות הנדל"ן והסולרי(.השאר את המתכת, הרפת, צבר קמה, אזור התעשיה, פעי

, 2017בשנת אלפי שח  7,286אלפי שח לעומת  4,917 2018אחזקות כפר מנחם הרוויחה בשנת 
 רווח גבוה. 2017הסיבה המרכזית לירידה היתה תוצאות צבר קמה שחילקה בשנת 

מבחינת המאזן אנחנו ממשיכים לראות איתנות פיננסית גבוהה מאד וכמעט ואין הלוואות 
 מאד. נמוך 22%הוא בפרויקטים הסולרים( וסך החוב חלקי המאזן הוא )המעט שיש 

 8סך של כ  2018האגודה מייצרת מזומנים לטובת בעליה והשאירה בשנת  -תזרים המזומנים 
 מיליון שח תזרים שוטף.

 

 קבוץ כפר מנחם
סות הכנסות הקבוץ נובעות בעיקר מ"עסקי" הקהילה )ענף מזון, כלבו, השכרות ועוד( סה"כ הכנ

 יון ש"חמיל 15זר לחברים( בסך של הכנסות מעבודת חברים )שחו+  מיליון שח 11שנתיות של כ 
סה"כ הקהילה מאוזנת ואין לה הפסדים או רווחים מהותיים. )את ניתוח הפעילויות השונות של 

 הקהילה ניתחנו בדוחות התמחיר(.
חובות לטווח ארוך )המחויבות היחידה מאזן הקבוץ גם הוא מראה איתנות פיננסית, כמעט ואין 

 .6%-, סה"כ החוב לטוח ארוך חלקי המאזן מסתכם ב פחות מהמשמעותית היא לפנסיה לחברים(
 

בסה"כ מצב הקבוץ טוב, אין כמעט חובות, ישנה איתנות פיננסית גבוהה והחלק העסקי מייצר 
אחר שנה. מזומנים אלו מיליון ש"ח ואף יותר באופן עקבי שנה  5מזומנים בסדר גודל של כ 

 וחלט עליו במוסדות הקבוץ.מחלוקים ע"פ מודל מסודר של מדרג שימושים שה
 

 ,בברכה
 חשב הקבוץ - יעד ביטנר
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עמליה גולדברג, זאבי רוזנר, מעיין צאוזמר שינדלר, יחיעם יוגב, דני אלבירט,  :נוכחים
  אורית זלינגר , אבנר דביר,צביה גרשוביץ חומסקי,דקלה אפרתי 

 בועז קפלן חסר:
 

 יום:על סדר ה
 עדכונים .א
 היכרות עם אורי אגוזי .ב
 תוקף תנאי הקליטה .ג
 משפחת מירז .ד

 

 עדכונים .א
המגרשים  15משפחות "קבוצת ההגרלה" הוזמנו לפגישה נוספת כדי להציג בפניהן את  .1

 מגרשים.המוצעים לשיוך ולאפשר להם לבחור 
ר נערכה פגישה עם "קבוצת האשקוביות" על מנת לקדם את הקליטה שלהם. הוסכם כי אבנ .2

 ואורית ייפגשו עם המשפחות כדי לסייע בתהליך.
דקלה ואורית התחילו לעבוד על חוברת לנקלטים שתכלול את המידע  –חוברת קליטה  .3

 ועמדים.הדרוש לחברים חדשים. במקביל נתחיל לעבוד גם על חוברת מידע למ
 היכרות עם אורי אגוזי: .ב

ת המשפחה. עבר את תהליך הקליטה שנה בבי 15אורי אגוזי הוא צאצא של יורשים ומתגורר זה 
. אורי פעיל בקיבוץ, חבר בוועד האגודה, אחראי על התרבות ורוכש את הנכס מהמשפחה

ל אורי והוא והספורט ותורם רבות לקהילה. נושא דמי הקליטה שעליהם הוחלט הובא לידיעתו ש
 מודע לכך שיהיה עליו לשלם דמי קליטה.

 הוחלט:
 המזכירות.י ותעביר את המלצתה לאישור הוועדה ממליצה לקלוט את אור

 תוקף תנאי הקליטה: .ג
אבנר ביקש להעלות את הסוגיה בשל מקרים שבהם משפחות נמצאות בתהליך קליטה במשך 

אשר משפיעות על תנאי הקליטה  כמה שנים. במהלך השנים הללו מתקבלות החלטות שונות
השתנות במהלך השנים וגם את זה שלהן. כמו כן, הסטטוס )בעיקר הכלכלי( של המשפחות יכול ל

 צריך להביא בחשבון. 
 דיון:

 נערך דיון בשאלה אם לקבוע תקופה שבמסגרתה נשמרים תנאי הקליטה מרגע תחילת התהליך.
 הוחלט:

תנאי הקליטה רק כאשר יש נכס רלוונטי לרכישה.  תהליך הקליטה עבור משפחה יכול להתחיל
חולו על המשפחה המועמדת שינויים בתנאים י לאו יישמרו למשך שנה מיום תחילת התהליך

עיכוב בתהליך הקליטה שאינו תלוי בנקלטים לא ייחשב במניין שייקבעו במהלך השנה הזאת. 
כמו כן, תוקף ההיתכנות הכלכלית הוא למשך שנה. לאחר מכן על המשפחה יהיה לערוך השנה. 

 היתכנות נוספת )על חשבונה(.
 משפחת מירז: .ד

צביעים בקלפי ולכן לא התקבלה לחברות. עם זאת, מהמ 2/3לה רוב של משפחת מירז לא קיב
נמנעים. על פי תקנון הקיבוץ אין אפשרות לערער על אי קבלה  7-קיבלה רוב של קולות בעד והיא 

(, אך אין התייחסות לספירת או אי ספירת קולות הנמנעים במניין המצביעים. 31לחברות )סעיף 
שיתופיות בספירת קולות המצביעים "יובאו בחשבון רק קולות על פי תקנון רשם האגודות ה

 ג(. 12ן' או 'לאו'" )סעיף המצביעים 'ה
  



 דיון:
נערך דיון באפשרויות שלנו כוועדת קליטה להציע פתרון אפשרי לאישור קליטתה של המשפחה. 
ן מעבר להיבט המשפטי, עלינו כוועדה המייצגת את חברי הקיבוץ ורואה בקליטה ערך עליו
להמשכיות קיומנו, להיות אמפטיים כלפי הנקלטים. מעבר למקרה הספציפי, עלינו להסיק 

מסגרות שבהן יוכלו החברים להכיר את המשפחות הנקלטות. כמו כן מסקנות להמשך וליצור 
עלינו לאפשר לחברים להעלות הסגות בנוגע לנקלטים עוד לפני שהם מגיעים לשיחת הקיבוץ 

 ולקלפי. 
 : הוחלט

ליטה מציעה שלא לספור את קולות הנמנעים. ההצעה לספור את קולות הבעד והנגד ת קועד
 וועדה תבקש את אישור החברים.בלבד תועלה בשיחת קיבוץ וה

כמו כן הוחלט כי בהצבעות לקבלה לחברות מעתה והלאה לא תהיה אפשרות להימנע. 
או ם המועמדים עברו אלא יפורסם רק א התוצאות יפורסמו ללא מספר המצביעים בעד ונגד

 לא עברו בהצבעה. את התוצאות המפורטות יוכלו החברים לקבל ממנהל הקהילה.
 

 רשמה: אורית 

 
 

 19/80/04 -פרוטוקול שיחת קבוץ 
 

 חברים 50-כ :נוכחים
 אמנון זלינגר  :יו"ר

 זאבי רוזנר  :מזכיר
 :על סדר היום

 

 אישור החלטת מזכירות בדבר הורדת מיסים. .1
 מס איזון. .א
 הילה.ק מס .ב

 ".נמנעהצעת וועדת קליטה לספור את טופס הקבלה לחברות ללא " -משפחת מי רז .2
 תלמה הראל על החלטת המזכירות שלא לחרוג מתקנון הקליטה בעניין גילערעור של  .3

 חתימות מכלל החברים(. 10% –מכסימלי לקליטה עבור מקרה ספציפי. )מגובה ב 
חתימות  30%–)מגובה ב .117ה לביטול מגרש בקשה של עידו אלמן לקיים דיון נוסף בבקש .4

 מכלל החברים(.
 שירד מסדר היום על פי בקשת הקיבוץ והמשפחה. 4אושר למעט סעיף  אישור סדר היום :

 הורדת מסים בעקבות עודפי תקציב. אישור החלטת המזכירות. :1סעיף 
 זאבי מציג את הנושא: 

המזכירות ₪.  400,000עם עודף של  הוצג בשיחת קיבוץ בתחילת השנה 2019תקציב קהילה 
ורדת מיסים. הצעת המזכירות התקבלה והוחלט הקיבוץ לייעד את העודף לההמליצה לשיחת 

שהמזכירות תגבש הצעה להורדת המיסים. המלצת המזכירות היא להוריד את תשלום החבר עבור 
זכירות להוריד את כמו כן, ממליצה המ₪.  200,000-. סך ההורדה עומד על כ50% –מס הקהילה ב 

סך ₪(.  1,100)במקום ₪  850ד על מס האיזון באופן פרוגרסיבי ותקרת תשלום מס האיזון תעמו
 ש"ח 170,000 -ההורדה הוא כ

 : השיחה אישרה את הצעת המזכירות ברוב גדול.החלטה
  



 ביטול סעיף "נמנע" בהצבעה על קבלה לחברות של משפחת מי רז. :2סעיף 
נושא. בגין זה שהיו בהצבעה פתקי נמנע, גדל מספר קליטה, מציגה את האורית, רכזת ועדת 

(. וועדת קליטה 66%ים והמשפחה לא התקבלה לחברות בגלל שלא הגיעו לרוב המיוחס ) המצביע
 מציעה לספור את פתקי ההצבעה הקיימים ללא "נמנע".

 עלתה הצעה לעשות הצבעה חוזרת.
 

 : ברוב קולות בשיחה, התקבלה הצעת ו.קליטה.החלטה
לתהליך הקליטה בקבוץ, בגלל הגבלת תלמה מערערת על אי הכנסתם של רון ותמר חורש  :3סעיף 

 שנים כמופיע בתקנון הקליטה. 48הגיל למקסימום 
 תלמה מציגה את הנושא. יוסי שרון תומך בהצעתה.

 לקליטת בני הקבוץ. עלתה הדאגה מכך שלא יישארו מספיק דירות ומגרשים
 בעד, נדחה הערעור של תלמה 11נגד ו  27ברוב של החלטה: 

 
 רשם אמנון

 
 

 בשעה טובה והתערות מוצלחת. לחברינו החדשים סיון ורן מי רז
 

 
 

 .7עולה לכיתה ב'. בקרוב בן  - רותם
 .9עולה לכיתה ד'. עוד שבוע בן  - נועם
 מצווה.-עולה לכיתה ו'. בדרך לבת -שחר 
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 חברות וחברות כפר מנחם שלום רב,
 

(" נכתבה תגובה לשיחת 117לאחר שיחת הקיבוץ )מגרש בעלון האחרון תחת הכותרת "מחשבות 
 .117הקיבוץ בתוספת התייחסות לבקשה לביטול מגרש 

 

ן פנייה לתפוצה רחבה של חברים וחברות בה מוזכרים גופים קהילתיים ו/או בעלי תפקיד, היה נכו
 לקבל את תגובתם ולפרסם בצמוד. 

 

והסיבות אותן העלתה תכנון כמו גם במזכירות בוועדת כפי שנכתב בעלון, הנושא עלה פעמים רבות 
 המשפחה לביטול המגרש לא הצדיקו את קבלת הבקשה.

כמי ששותף מזה כשנתיים בדיוני וועדת תכנון, אני עד וער לדיונים ענייניים בנושאים רבים הקשורים 
ים בסמוך מגרשים, כבישים ומדרכות העוברים בשטחים ציבוריים ושלא מוצאים חן בעיניי חברים הגרל

וסדר יומה של הוועדה עמוס בטיפול בבקשות וערעורים, וחייב לציין שהדיונים  נעשים ברגישות 
על ובפתיחות הראויה. האם ניתן להיענות לכל בקשה, בוודאי שלא, יחד עם זאת, כל החלטה מבוססת 

גישה לביתו ראייה רחבה של צרכי הציבור בכללותו ואם צריך גם את צרכי החבר הבודד המבקש דרך 
 ורחמנא ליצלן, עוברת בסמוך לביתו של חבר אחר. בשטח ציבוריהעוברת 

 לא סביר שנושא רגיש מבחינה תכנונית וחברתית מסוג זה ירד מסדר היום"נכתב גם "
הוא  חוטא למציאות ומעוות את התמונה. מי שאחראי על הנושא חבל שמשפט זה בא לאוויר העולם, 

, כל נושא יכול לקבל גוון רגיש והוועדה מתייחסת בהתאם ובהתאמה.  האם התכנוני היא וועדת תכנון
יש כאן אלמנטים חברתיים שהחלטה המתקבלת בגינם משפיעה על כלל ציבור כפר מנחם? בוודאי 

 נות אישיים ואפילו צרים הנוגעים למבקשים בלבד.שלא, הבקשה כפי שהוצגה מבטאת רצו
ירד מסדר היום. הנושא נמצא מזה שנתיים על סדר היום של האם ניתן לומר שלא סביר שנושא זה 

המזכירות וועדת תכנון וקצת יומרני לטעון שלא ניתנה הזדמנות ויש ניסיון להוריד זאת מסדר היום. כן, 
וצו כל ההליכים וצריך לזכור שאין מדובר בנושא חברתי כלל מסדר היום הקיבוצי זה הורד לאחר שמ

קשת לבטל מגרש הנמצא בסמוך לביתה )אפילו לא צמוד למגרשה(. מי ציבורי מדובר במשפחה המב
מאתנו לא היה רוצה לגור בלב חורשה או בוסתן ובמרחק מביתו ולא בסמוך לו נמצא בית השכן ואפילו 

, להגדיר את הבקשה כנושא רגיש מבחינה תכנונית וחברתית אם אפשר שיהיה גם נוף לים. כאמור
 רחוק מאיזו שהיא מציאות.

אבל, האם נכון להעלות בפני שיחת הקיבוץ נושא  כון, זכותו של חבר להעלות נושאים בשיחת קיבוץנ
שיש בו רצונות אישיים מובהקים הבאים על חשבון הציבור, האם זה המקרה בו משפחה יכולה לטעון כי 

ולקבל את הבקשה בניגוד להחלטות  "לתקן את העוול"ם לה עוול ולאפשר בשיחת קיבוץ נגר
זכירות וועדת תכנון. זה לא הנושא שבגינו ניתן לקבל החלטה בשיחת קיבוץ ונכון היה להוריד זאת המ

מסדר היום כמסר האומר "חברים וחברות יש נושאים שרצוי שלא יגיעו לשיחת קיבוץ" באנגלית 
 . אנחנו כקהילה צריכים להיזהר בנושאים שכאלו כי "המדרון הוא חלקלק".NOT BE DONEאומרים: 

ונכון  היהבכלל, וועדות, תמיד יהיה ניתן לומר שהן מקבלות החלטות שגויות, לא נכונות או מוטות. ו
 הדבר, האם השיטה לתקן זאת היא על ידי קבלת החלטות אחרות שהן שגויות? 

 

 ילהמנהל קה  -אבי רוזנר ז
 חברי וועדת תכנון

  



 
  לכל החברים שלום.

 
בין הצדדים אז דברים יכולים להסתדר. בימים אלה הגענו שמחנו לגלות שכאשר יש רצון טוב 
אלא הוסט לשביעות רצון כל , שהמגרש לא בוטל, , נציין117להסכמות עם ועדת תכנון לגבי מגרש 

ברים שחווינו, חלקם פגעו בנו באופן אישי הצדדים. יחד עם זאת, חשוב לנו לחלוק אתכם קצת מהד
  וחלקם פגעו בהליך הדמוקרטי.

 
 בהליך הדמוקרטי: פגיעה

שהרשימה הועברה לידיים , לאחר מסירת החתימות למנהל הקהילה ביום שנקבע לנו, גילינו לצערנו
א של חברת קיבוץ שלא קשורה למזכירות, או לתהליך. מאותו הרגע שקיבלה לידיה את הרשימה הי

שנעשה ניסיון  ניסתה בדרכים שונות ופסולות, תוך כדי הכפשת שמנו, לשנות את התוצאות. מתברר
זדוני לחבל בקולות האנשים שהחליטו לתמוך במהלך שלנו באופן חופשי. נזכיר שנקבע תאריך 
להגשת חתימות מבעוד מועד על ידי מנהל הקהילה ולאחריו ללא כל הליך תקין החלה חבלה בהליך 

באותה ש, שחתמו לאחר התאריך הקובע. נציין  73ההישג המפוקפק הפחית תשעה קולות מתוך זה. 
 המידה יכולנו גם אנו לגייס עוד תשעה קולות, אבל נקבע תאריך ועמדנו בו.

 
נשאלת השאלה האם תאריך קובע הוא רק המלצה? מה אם כן זה אומר על שאר הנושאים הנתמכים 

הפעולה שנעשה כאן פסולה לא הוגנת ובטח  לדעתנודירות וכולי.  לרבות ותק שיוך, בתאריך קובע
ל קנה מידה. ועוד דבר חשוב, המעשה הזה של מנהל הקהילה שנתן באופן אישי שלא דמוקרטית בכ

 את הרשימות לחברה בעלת אינטרס אישי, יצר פילוג ולא איחוד בקהילה.
  

נושא המגרש היה יכול להוביל לדיון עקרוני חשוב לנו להבהיר, אנו יודעים בוודאות שדיון ענייני ב
בגלל שיש , וץ. לנסות ו"להעיף חברים מכל המדרגות"ת בקיבוצעוולאופן קבלת ההחלטות שמב

זו התנהלות לא ראויה ורצוי שתשנה בהקדם. קהילת כפר מנחם רוצה .ביקורת או שאלות קשות 
ללא כל  ,חלטות בצורה שרירותיתוצריכה שקיפות מלאה בדיונים. נוצר מצב אבסורדי שמתקבלות ה

   היישר לעיני הציבור. משהו חייב להשתנות!תיעוד ואלה מובאים בצורה מובנת מאליה 
 

כדי לחיות בצורה טובה ונעימה יותר, רצוי ונכון שתהיה אפשרות  - קהילה בריאה מקדמת דיאלוג
 .ית לפי תקנון הקיבוץלכל אחד למצות את האפשרות לדבר ולהביע את דעותיו בצורה מיטבית וחוק

, פתוח לביקורת, פתוח לשאלות אצד אחד, אלדיון ענייני שבו מתקיים דיאלוג פתוח לא במעמד 
  יאפשר קהילה בריאה ותומכת.ש
 

לסיום, מבין החברים הרבים שאותם החתמנו ניכר הצורך שתקום בכפר מנחם קבוצה שתשקף את 
ת בכפר מנחם. מהלך זה יאפשר לפרט להתמודד וכמובן את אופן קבלת ההחלטו ,התהליכים השונים

שנקבעות לעיתים ללא כל הסבר מספק, , ה שניתן, מול החלטות גורליותבצורה שוויונית והוגנת, כמ
   מצד מקבלי ההחלטות בקיבוץ.

 

 
 בברכה, עידו וקלרה אלמן

 

  



 תגובות לחזון קיבוץ כפר מנחם
 

 ראשית נגדיר לנו מה הוא החזון שלנו.
והבדלי וחרים לחיות בחברה סוציאלית דמוקרטית בה ערך האדם כאדם הוא שווה האם אנו ב

( עם הבדלי מעמדות קפיטליסטיתהמעמדות לא מרקיעים לשחקים. או מעדיפים חברה אורבנית )
 גדולים מאוד )כמעט כמו אצלנו(, עם ערבויות הדדיות מינימליות.

 כך הרבה מנהלים?-אם אומנם החזון הראשון הוא שלנו, אז מדוע צריך כל
 לקח הכסף לממן אותם?מאיפה יי לא היה רשום אם זה בהתנדבות או בתשלום.

יעלו לנו מיסים למימון  האם במקום להעלות לנו לשלב ב' את ההשלמה של הפנסיה הקטנה שלנו,
 מנהלים רבים?

ם יש אף הזקנים וחסרי הישע ולעיתי האם זה נקרא חיסכון? ומדוע אין שום התייחסות לפנסיונרים
 זלזול?

 ת הקיבוץ )אם זה קיבוץ(?האם זו העזרה והערבות ההדדית במלא הדרה למען גאוו
 

התקבלה החלטה שרשת הביטחון תהיה כמו שכר , עם תחילת פירוק הקיבוץ, לפני שנים רבות
)שהיתה הבסיס לחישוב  עם חלוף השנים סוף סוף עלה שכר המינימום, אך רשת הביטחון המינימום.

 ייה יש להשתמשהשקלים רק לחלק מהאוכלוס 200,000לכן במקום לחלק את  ון( לא עלתה.מס איז
 בסכום זה להעלאת הסכום של רשת הביטחון.

 ובכך כולם יהיו נשכרים.
 

 נורית גלינה

 

 משהו קטן וטוב 

שנרתמה לבקשה ציירה ועיטרה כדי חרס שמוצבים בחדר האוכל, מברכים על  תודה לשושקה סעידי

 ת והרצון הטוב .ההתנדבו

  צוות חדר אוכל

 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

 איריס אקוקהצילמה: 



  



 בית מורשת נקודות למחשבה
 לצערי, לא יכולתי להשתתף בשיחת הקבוץ שדנה בנושא בית מורשת בסילו.

מבלי להיכנס לדיון מה זה בית מורשת )מה זו בכלל מורשת( מה זה מכיל, מה התקופה, מה הצורך 
י, אין מקום יותר מתאים ממבנה הסילו לתיעוד ההיסטוריה של הקבוץ )כאילו נבנה וכו'. לפי דעת

ב' הסילו הוא אחד מארבעת הבניינים הראשונים, שנבנו מבטון בכפר מנחם, באר א' ובאר  -במיוחד( 
יש כמוהו רק שניים  –נבנו קודם, אבל בשדה ולא בשטח המחנה. הסילו מיוחד מבחינה ארכיטקטונית 

 נו ובקבוץ אלונים, לכן הוא חייב לשמש כמבנה לצרכי ציבור.בארץ אצל
ליד הסילו יש רחבה גדולה, שאפשר להציג עליה טרקטורים, מבנים ומכונות מראשית הקבוץ, כמו 

 מבד יוטה. אפשרות שלא קיימת באף מקום אחר בקבוץ. וובל, אוהל, או סוכה
 

ופת הקמת הקבוץ מהתחלה עד הקמת לפי דעתי, צריך להדגיש במקום כזה בשלב הראשון את תק
 המדינה ואפילו ציון פרטני של "המשוגעים" שעשו זאת.

 

 רגלים: 3הקבוץ הוקם על 
הצעיר בפולין )היום  קבוץ "אמריקה כרית", שהורכב מבוגרי השומר –*הרגל הראשונה  •

 העלייהקנדה וארה"ב. לפני  –ביילורוסיה וליטא( וכמובן מבוגרי השומר הצעיר בצפון אמריקה 
 לכפר מנחם, הקבוץ ישב במושבה הדר שבשרון היום הוד השרון.

קבוץ "אלגביש", שמייסדיו בוגרי השומר הצעיר בגרמניה ואוסטריה וכמה  -*הרגל השנייה  •
 "אלגביש" ישב במושבה רעננה.גליצאים. קבוץ 

ה גרעין "לחירות", שחבריו בוגרי השומר הצעיר בפולין, שבדרכם ארצ –*הרגל השלישית  •
 נתקעו בקפריסין.

 תקופת הקמת הקבוץ צריכה לפי דעתי להתחיל את בית המורשת, או איך שיקראו לו.
 

נכנס למקלחת ומתרחץ, היום נין של מייסד קם בבוקר גשום, נכנס לשירותים, עושה את צרכיו, 
ם, סבו קם בבוקר גשו -מצחצח שיניים ויוצא ליומו על מדרכה רחבה ומוארת. חשוב שיראה איך רב

מטר מביתו, מצחצח שיניים  300מטר מביתו. הולך למקלחת  200או  100יצא לשירותים שנמצאו 
זה צריף או וובל, או אוהל,  בברז הגינה שליד ביתו ויוצא ליומו, כל זה בגשם, בלי מדרכות ובבוץ, וביתו

 או סוכה מבד יוטה.
 

שנים יציגו במקום הזה  80 את הדברים האלה חייבים לתעד ולשמר ולספר לדורות ואולי בעוד
 וניני ניניו ישאלו מה זה?  2019בסמארטפון ודיסקונקי ומסך טלוויזיה ומכונית מודל 

 ובית המורשת ימשיך לקיים את תפקידו.
 

 אהרון ברוידא 
 

 22/7/2019            לכבוד : עופר יוגב
 מנהל מחוז הנגב  

 המועצה לשימור אתרי מורשת ישראל
 

 .בקיבוץ כפר מנחם –על "דרך הראשונים"  –אתר "הסילו" שימור : הנדון
 שנה לעלייתו לנקודת הישוב הקבועה שלו. 80קיבוץ כפר מנחם מציין השנה 

"דרך הראשונים", בצמוד לכביש הכניסה לקיבוץ, -מדרכה במסגרת האירועים, הוחלט לבנות 
 .בשילוב ותיעוד אתרי המורשת שלו

הראשונים של הקיבוץ: מגדל השמירה, המדגרה, חשמליה, בית לאורכו של הכביש נשארו המבנים 
 הקירור, המאפייה והסילו ]הסמל של הקיבוץ[.

פים בקיבוץ. החלטנו להעדיף תחילה הסילו, סומן במפת התב"ע, כאתר לשימור, נוסף לאתרים נוס
 את שימור הסילו, אשר נמצא במרכז "דרך הראשונים".

מ' ואשר תוחמת בתוכה  500-"דרך הראשונים", שאורכה כ-כההקיבוץ החליט להשקיע בבניית המדר
 אש"ח. 300 -את האתרים המועדפים ]הסילו, מגדל השמירה[. עלות הביצוע כ

שימור אתרי המורשת, והקיבוץ לוקח עליו את  - הפרויקטי עלויות אנו פונים אליכם להשתתף בכיסו
 "דרך הראשונים". -ביצוע בניית המדרכה 

 כם ותשובתכם לבקשה זו.נצפה להתייחסות
 בברכה , 

 מנהל הקהילה –זאב  רוזנר 
 

 יו"ר המועצה –העתק: אורי אור 
 מנכ"ל המועצה –עמרי שלמון 
 מהנדס המועצה – אהרון לוטתן
 מרכז "דרך הראשונים" -שלומי שקד 



 

 הדרך העוקפת שמעל לרפת.
העוקפת שמעל לרפת לא  למרות פניות חוזרות ונשנות אל ועדת תיכנון בבקשה להסדיר את הדרך

 נמצא בוועדה רצון ועניין להיענות לבקשה ולטפל בבעיה.  
לות שיפר וסידר את הדרך כך שתהיה עבירה מי שכן גילה רצון טוב ויוזמה זה אנואר, שבשקט וביעי
 לכל מי שבוחר להשתמש בה. )לפחות עד בוא החורף...(

 תודה רבה לך אנואר !!!  
 כנה שבכביש הסלול מוזמנים לנסות את הדרך המשופרת. ונהגים נוספים, הערים לס

 
 נדב.

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

 
 
 
 
 



 
 

 
 
 

  



 
 

 צרור ברכות חמות
 

 שנים, 95במלאות לו לשמעון קורנגוט 
 

 שנים, 90במלאות לה למתי גל 
 

 לאברהם סלע, ישראל שני ונירה שויאר 

 שנים. 85במלאות להם 
 

 חולי בריאות, נחת והמשך פעילות.יא

 

 

 עולם מופלא/ טוביה ריבנר 

נ ג  ד  ת  ה  ו ת ל  ב  ל ף ס  א א  צ  מ  ל ו  ת   פ  ּ ֵּ  א   ַ ְ ִ  ְ    ֹ ּ ִ    ֶ  ֶ    ָ ְ ִּ  ּ  ּ א –ֲ  ִ ל  פ  עו ל ם מ  ָ  ה  ְ ֻ    ָ  ֹ  ָ 
י ל מו ת ד  ים כ   ד  ר: נו ל  ּ ת  אמ     ָ   ֵּ ְ ּ    ִ  ָ  ֹ    ַ  ֹ יז ה ז דו ן! - ּ ָ  ֹ   א     ֶ  ֵּ  

ז  ד א  ל ע  ב  ָ   א     ַ    ָ א. –ֲ  ל  פ  עו ל ם מ  ָ   ה  ְ ֻ    ָ  ֹ  ָ 
יר. ת   ס  הו א מ  ה ש   מ   ל  ה וב  ג  הו א מ  ה ש   מ   ל א ב   פ  ּ   ַ ְ ִּ   מ    ֶ     ֶ ּ  ַ    ֶ ּ  ַ ְ   ּ   ֶ     ֶ ּ ַ ּ    ָ ְ ֻ  

או  יו   ר  ב  ל א ב   פ  ָ  ְ ֹ    ֹ מ  ְ ּ    ָ ה ֻ ְ י ל  ר ל  ח  ה א  י ל  לו  ל  ט  ק  ל א ב   פ  ר יו ם ו מ  ח  ָ  ם א   ְ ַ    ַ  ַ    ָ  ְ ַ   ֹ ְ  ָ ְ ּ    ָ ְ ֻ ּ     ֹ    ַ  ַ    
ת  ה א  מ   ח  יע  ה  צ  פ  ה  ֶ   ב     ָ ּ  ַ  ַ   ַ   ִ ְ  ַ רּ ְ ח  ש    ל ה  ק ש   ד   יר, ה  ר  ק   עו ר ה  ַ  ה  ַ ּ    ַ   ֶ     ַ ּ  ַ     ִ ָ ּ  ַ    ֹ  ָ 

ת. ש   ק   י ה  ע  ב  ל צ  כ  ה  ב   ת  יע  ק  ש   ֶ  ו ב    ֶ ּ  ַ   ֵּ  ְ  ִ    ָ ְ ּ  ּ ָ  ָ  ִ ְ    ִ ּ   
ך   ג ו פ  א ש   ל  פ  י ו מ  ר ח  ב  ק  יץ ב   ק  ה מ  ת   א  ל א ש   פ  ּ ְ ָ מ    ּ ֶ      ָ ְ ֻ ּ     ַ    ֶ ֹ  ּ ַ ּ    ִ ֵּ   ָ ּ  ַ ֶ      ָ ְ ֻ  

ז   ג כ   ל   פ  יל מ   ג  יע  ל  ג   ּ ָ ֶ ה    ָ ּ ְ ֻ ּ     ִ  ְ   ַ  ִ ּ  ה. ִ
ר  ש   ב  י ו ק ב   ד  צו ת ב   ע  נ  ף נ  ו ר  ט  נ  י ה  ש    ל א ש   פ  ְ   ַ  מ  ִ ּ   ּ  ּ ִ ְ ּ    ֹ  ָ  ְ  ִ   ֵּ  ֹ ּ  ַ   ֵּ ּ ִ ּ   ֶ      ָ ף ֻ ְ ר  ט  נ   ּ ִ ְ ָ ה   ַ 

ת זו . קו ת זו  א  ל ל ה חו ב  ה ו ק  כ  ר  ֶ    ֹ  ו ב    ֹ    ֹ  ְ  ֹ    ָ  ָ ְ ּ     ָ ָ  ְ ּ   
ו יר  ל א  ה ש   חו מ  ר, כ   ב   מ  ט  פ   ית ס  אש   ר  ר ב   ב  ה, כ   י ו ר  ֲ ִ    ו ה    ֶ     ָ  ֹ ְ ּ    ֶ ּ ְ  ֶ ְ ּ  ֶ    ִ    ֵּ ְ ּ    ָ ְ ּ    ֶ  ֹּ  ַ א? –ְ  ל  פ  ָ   ל א מ  ְ ֻ   ֹ   

א   ל  פ  ה מ  ר  נו  )פ   ב   ה ר  ת מ ש   ר  ת פ   ית  א  א  ָ  ָ ו ר  ְ ֻ   ָ ָ ּ   ּ  ֵּ ּ ַ   ֶ   ֹ    ַ ָ ּ    ֶ  ָ  ִ ָ  ְ) יש  ח  כ  ה  ין ל  ְ  ִ    ה, א   ַ  ְ    ֵּ     
ו   ל  א  ב )כ   צ  ח  ה ה  צ  ד ק  ה ע  ס  פ   יך  ט  ּ  ּ א  ִ ְ ּ     ָ  ָ  ֶ   ֵּ ְ    ַ    ָ ְּ ִ   ְ ת ֵּ  ג   ס  ת פ   ה א  יק  ב   ד  ּ ַ ה  ְ ִּ    ֶ    ָ  ִ ּ ְ ִ  

י ג ר א  ל ה  י ש   פו נ  צ   יר ה  ק   ת ה  מיטי או  א  יו ס  ן ב   יט  פ   ל ק  ֶ  א   ְ ַ  ָ   ֶ      ִ  ֹ ְ ּ  ַ    ִּ  ַ    ֶ   ֹ       ֶ  ֹ ְ ּ    ָ  ִּ  ָ   ֵּ  
? ה  ב   ג   ת מ  ח  ה א  ד   ק  ם ל א נ  ה ג   ד  ב  ים( ו ל א א  נ א  ר  ב   ים ה  פ  ל  א  ּ ָ ּ ב   ַ ּ ִ    ַ  ַ   ָ ּ ֻ  ְ   ֹ    ַ ּ   ָ  ְ  ָ   ֹ   ְ    ִ  ָ ְ ֶ ּ  ַ    ִ  ָ  ֲ ַ ּ 

ל א הו   פ  ל  א מ  ּ ה       ָ ְ ֻ   ֹ  ּ יםַ  נ  יו ן ש   יל  ר  נ י ט  פ  ל   ח מ  ר  י ק  ש  ו גו ש   י א  ג ו ש   ִ   א ש   ָ      ֹ  ְ  ִ ְ   ֵּ ְ ִ ּ ִ   ַ  ֶ   ֵּ   ּ    ְ   ֵּ   ֵּ   ּ   ּ ֶ      
ה מ  ב   ך  ה  ס  מ  ך  ח ר ב   ר  ים ד   נ  ק  ח  ינ י ש   ע  יך  כ   ל  ים ע  יצ  צ  ּ ָ ָ מ   ַ   ְ  ַ ָ ְ ּ   ֹ    ְ ֶ ֶ ּ     ִ  ָ ְ ַ    ֵּ  ֵּ ְ ּ   ָ   ֶ  ָ     ִ   ִ ְ  

ים? נו צ  צ  ים נ  נו צ  צ  ִ    נ  ּ    ְ  ִ     ִ ּ    ְ  ִ 
ים יר  ע  ים ז  ק   ים י ר  עו ל  ב  ים ג   ע  ו ק  ה ב  מ  ד  א  ו ך  ה  ת  מ   א ש   ל  פ  א, מ  ל  פ  ְ  ִ  ִ  ו מ     ִּ ֻ  ְ    ִ  ֹ  ְ ִ ּ    ִ ְ  ֹ ּ   ָ ָ  ֲ  ָ   ְ  ֹ ּ ִ ּ ֶ      ָ ְ ֻ     ָ ְ ֻ ּ   

ו   ס  ֶ ּ ֹ ש   ים   ל  י או כ  נ  ה ו א  ת   א  ם ש   ל  ח  ם ה  ִ   פ   ְ  ֹ    ִ  ֲ ַ   ָ ּ  ַ ֶ      ֶ ֶ ּ  ַ    ָ 
ין. כ   ל ס  ו  ש   ד  ל ח  ּ ִ   ע   ַ   ֶ     ֹ ּ  ֻ    ַ 

 
 משיריו האחרונים 1924-2019טוביה ריבנר 

 
  



 

 

 

 

 

 
 
 
 
 
 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

   
 
 

 

 

 

 
 
 
 
 
 
 
 
 

 

 
 



  

 החה וכל המשפ'ללפוריה ומשה
 

 תנחומים במות אחותם
 ל"ז ןזילברשטייבתו של אלתר 

 אסתר



 

 
 

 משה מכטי 17.04.1885-26.08.1957
 יוליוס כהן 01.03.1889-21.08.1961
 שגיא-סמוולרז'משה  17.06.1906-22.08.1968
 אברהמק'ה אבני 13.06.1913-25.08.1971
 פאול לבושין 15.12.1886-30.08.1972
 צבי ירוחם 28.08.1913-24.08.1976
 צבי אסף 21.06.1950-11.08.1980
 גיא שלו 12.04.1960-19.08.1980
 רונית קלנר 12.05.1953-25.08.1980
 אלישע ברק 23.02.1906-30.08.1983
 יהוד'ל חנון 10.05.1915-30.08.1994
 מאיר אלעזרי 02.01.1921-03.08.1996
 דוד דוידוב-דוו 28.05.1913-20.08.1996
 קלאוס שטרן 29.11.1920-25.08.1999
 חוה ליאון 16.12.1914-29.08.2000
 ליזה בק 07.04.1912-30.08.2001
 גד כנען 28.08.1918-11.08.2002
 זילברשטיין אלתר 12.08.2005-30.09.1916
 שולמית אורן 07.12.1916-26.08.2005
 דבורק'ה לזרקביץ 02.10.1924-17.08.2007
 יעקב סלע 15.08.1936-19.08.2009
 רגינה דומב 15.04.1922-21.08.2012
 דוד אורן-חיים 20.10.1914-23.08.2012
 אריה ורמוט 07.01.1923-25.08.2012
 באילנה אליא 07.08.1921-23.08.2016

 
 

 
 
 
 
 
 
 
 

 


